
Zápis z jednání Výboru SČP ČSL JEP a RK ze dne 28.2.2052 telekonferenčně 

 

 

Přítomni (abecedně a bez titulů): 

 

Členové výboru: O. Daum, P. Dundr, P. Fabian, T. Jirásek, K. Kamarádová, R. Matěj, A. Ryška, M. 

Trnková, J. Zámečník,  

 

Členové revizní komise: 

D. Cempírková, O. Fabián, J. Laco, E. Sehnálková, I. Staniczková Zambo 

 

Omluveni: J. Dušková 

 

Kontrola zápisu z minulého jednání: 

 

1. Problematika katedry IPVZ: R. Matěj navázal z pověření výboru s IPVZ na podkladě jejich žádosti 

zprostředkované děkanem 3. LF UK kontakt, zástupkyně IPVZ dr. Maříková dosud nespecifikovala 

podrobnější upřesnění povinností nového přednosty katedry patologie IPVZ. Výbor v obecné rovině 

konstatuje, že doškolování spolehlivě probíhá na úrovni lékařských fakult a dalších jednotlivých 

pracovišť, významnější roli IPVZ v rámci doškolování pro naši odbornost nevidí. Problematikou se 

bude zabývat na příštím zasedání výbor, R. Matěj je nadále pověřen zjistit podrobnosti. 

 

2. ČIA a NASKL: harmonizační schůzky ČIA s posuzovateli jednotlivých odborností proběhnou v 

dubnu. Vzhledem k velkému počtu akreditací/reakreditací a auditů NASKL v letošním roce je počet 

auditorů jak ČIA, tak NASKL nedostatečný. Výbor osloví jednotlivá zejména fakultní pracoviště, 

která doposud nemají žádné posuzovatele, s žádostí o nominování nějakého zástupce. Zároveň 

prosíme kohokoliv z naší společnosti, kdo by byl ochotný se do posuzování zapojit, aby kontaktoval 

předsedu společnosti. P. Dundra (pavel.dundr@vfn.cz) nebo M. Trnkovou 

(marketa.trnkova@unilabs.com) 

  

Aktuality: 

 



1. Na žádost plátců byla diskutována Pravidla pro vedení zdravotnické dokumentace, resp. sloučení 

jejich stávajících verzí uvedených na stránkách plátců - výbor po diskusi souhlasí s úpravami 

dokumentu v konečné podobě uvedené v příloze 

 

2. M. Trnková informovala: 

- 28.1.2025 proběhla komise pro screening prostaty, projekt se rozběhl úspěšně, v současné době 

je schváleno 42 pracovišť pro odběr screeningových biopsií certifikovaných MZ. Výbor znovu 

připomíná, že pro vykazování biopsie prostaty jako screeningové je nutno takovou biopsii mít 

jednoznačně označenou odesílajícím urologem. 

 

3. Revizní komise se seznámila s průběžným stavem hospodaření SČP a vzala jej na vědomí bez 

připomínek. Výbor připomíná lhůtu 28. 2. 2025 pro zaplacení členských příspěvků, jejich stav bude 

předmětem příštího jednání. 

 

4. Výbor SČP se připojuje k iniciativě organizované dalšími společnostmi v ČR i dalších zemích EU 

s ohledem na problematiku IVDR a informování komise EU o kritických dopadech na diagnostiku 

celým spektrem touto regulací postižených odborností.  

 

5. J. Zámečník informoval o situaci časopisu, která se jeví stabilizovaná jak ekonomicky, tak 

personálně po změně šéfredaktora. 

 

6. T. Jirásek navrhl řešit finanční podporu referenčních laboratoří při sběru dat prediktivní 

diagnostiky. Výbor diskutoval možnosti a po diskusi uzavřel, že v současné době společnost 

nedisponuje dostatečnými prostředky k ocenění této záslužné práce, ani není zřejmý technický 

rámec takové podpory. Je v zájmu nejen výboru, ale především jednotlivých laboratoří zajistit sběr 

dat, která slouží mimo jiné jako důležitá zpětná vazba pro vnitřní kontrolu kvality každé referenční 

laboratoře a zajištění vysoké kvality testování. 

   

Noví členové: 

 

Adam Wohlschläger 

Eliška Radová 

 



Termín další schůze výboru SČP a revizní komise: 16. 4. 2025 od 9:00 telekonferenčně 

 

 zapsala: D. Cempírková 

 


